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засідання Вченої ради

Чернівецького національного
університету імені Юрія Федьковича
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Протокол №8
засідання Вченої ради

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича
від 31 серпня 2021 року

м. Чернівці

Голова ради: Роман ПЕТРИШИН – ректор
Секретар засідання: Наталія ЯКУБОВСЬКА – учений секретар
Присутні: 60 членів ради (реєстраційний список додається)
Форма проведення: очна

Порядок денний:

1. Про організацію освітнього процесу в 2021-2022 н.р. (ректор Роман
ПЕТРИШИН).

2. Про дотримання протиепідемічних норм під час освітнього процесу
(проректор з науково-педагогічної роботи з питань навчально-виховного
процесу Тамара МАРУСИК).

3. Про розподіл ставок професорсько-викладацького складу на 2021-2022 н.р.
(ректор Роман ПЕТРИШИН).

4. Про присвоєння вчених звань старшого дослідника та доцента (учений
секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА):

4.1. Про присвоєння вченого звання старшого дослідника:
– Козярському Івану Петровичу зі спеціальності 105 Прикладна фізика та

наноматеріали.
4.2. Про присвоєння вченого звання доцента:
– Кошурі Андрію Вікторовичу по кафедрі фізичної культури та основ здоров’я;
– Жук Аліні Володимирівні по кафедрі екології та біомоніторингу.

5. Різне.
5.1. Щодо відзначення професора кафедри компʼютерних систем та мереж

Мельничука Степана Васильовича державною нагородою – орденом «За
заслуги» II ступеня (ректор Роман ПЕТРИШИН).

5.2. Про перепідпорядкування відділу з інформаційної діяльності та комунікацій
(ректор Роман ПЕТРИШИН).

5.3. Про відзначення співробітників університету з нагоди Дня працівників
освіти (проректор з науково-педагогічної роботи з питань
навчально-виховного процесу Тамара МАРУСИК).

5.4. Про затвердження рішень комісії Вченої ради з навчально-методичної
роботи (голова комісії з навчально-методичної роботи декан факультету
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математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК):
5.5. Про затвердження структурних підрозділів для проведення попередньої

експертизи дисертаційних робіт для здобуття наукового ступеня доктора
філософії (ректор Роман ПЕТРИШИН).
5.5.1. Про затвердження структурного підрозділу для проведення попередньої

експертизи дисертаційної роботи аспіранта кафедри педагогіки та методики
початкової освіти Іващука Антона Сергійовича на тему «Становлення та
розвиток методики навчання французької мови у Галичині (друга половина
ХІХ – перша половина ХХ ст.)» (науковий керівник: доктор педагогічних
наук, професор Лабінська Богдана Ігорівна) для здобуття наукового ступеня
доктора філософії з галузі знань 01 «Освіта/Педагогіка» за спеціальністю
011 «Освітні, педагогічні науки», ОНП «Освітні, педагогічні науки»;

5.5.2. Про затвердження структурного підрозділу для проведення попередньої
експертизи дисертаційної роботи аспіранта кафедри педагогіки та методики
початкової освіти Бражанюка Андрія Олександровича на тему
«Формування професійної культури майбутніх фізичних терапевтів та
ерготерапевтів у процесі фахової підготовки» (науковий керівник: доктор
педагогічних наук, професор Федірчик Тетяна Дмитрівна) для здобуття
наукового ступеня доктора філософії з галузі знань 01 «Освіта/Педагогіка»
за спеціальністю 015 «Професійна освіта», ОНП «Теорія і методика
професійної освіти»;

5.5.3. Про затвердження структурного підрозділу для проведення попередньої
експертизи дисертаційної роботи аспірантки кафедри педагогіки та
методики початкової освіти Дідух Віталії Віталіївни на тему «Формування
готовності майбутніх учителів початкових класів до взаємодії з учасниками
освітнього процесу на засадах педагогіки партнерства» (науковий керівник:
доктор педагогічних наук, професор Федірчик Тетяна Дмитрівна) для
здобуття наукового ступеня доктора філософії з галузі знань 01
«Освіта/Педагогіка» за спеціальністю 015 «Професійна освіта», ОНП
«Теорія і методика професійної освіти».

5.6. Про зарахування до докторантури терміном до 2-х років з 15.09.2021 р. по
14.09.2023 р. на денну форму навчання за державним замовленням (ректор
Роман ПЕТРИШИН):

5.6.1. Балуха Олексія Васильовича – к.і.н., доцента, доцента кафедри історії
України Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича
за спеціальністю 032 Історія та археологія (науковий консультант – д.і.н.,
проф. Ботушанський В.М.).

5.6.2. Нікоряк Наталії Валеріївни – к.філол.н., доцента, доцента кафедри
зарубіжної літератури та теорії літератури Чернівецького національного
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університету імені Юрія Федьковича за спеціальністю 035 Філологія
(науковий консультант – д.філол.н., проф. Червінська О.В.).

5.6.3. Нечаєвої-Юрійчук Наталії Вікторівни – к.і.н., доцента кафедри
політології та державного управління Чернівецького національного
університету імені Юрія Федьковича за спеціальністю 052 Політологія
(науковий консультант – д.політ.н., проф. Круглашов А.М.).

5.6.4. Жук Аліни Володимирівни – к.біол.н., асистента кафедри екології та
біомоніторингу Чернівецького національного університету імені Юрія
Федьковича за спеціальністю 101 Екологія (науковий консультант –
д.біол.н., проф. Федоряк М.М.).

5.7. Про надання дозволу д.політ.н., професору, завідувачу кафедри політології
та державного управління Круглашову Анатолію Миколайовичу на
здійснення наукового керівництва здобувачів вищої освіти ступеня доктора
філософії та доктора наук понад 5 осіб, у зв’язку з академічною відпусткою
аспірантки Подкидешової Ю.С. та докторанта Швидюка С.М. (перший
проректор Василь БАЛУХ).

5.8. Про видачу диплома доктора філософії (перший проректор Василь БАЛУХ):
5.8.1. ДР № 001799 Гафу Тетяні Георгіївні, спеціальність 035 Філологія,

освітньо-наукова програма Філологія.
5.8.2. ДР № 001800 Кравцовій Оксані Анатоліївні, спеціальність 035

Філологія, освітньо-наукова програма Філологія.
5.8.3.ДР № 002059 Крушніцькій Оксані Володимирівні, спеціальність 081

Право, освітньо-наукова програма Право.
5.8.4. ДР № 002079 Іщенко Ользі Олегівні, спеціальність 091 Біологія,

освітньо-наукова програма Біологія.
5.9. Про внесення змін до Правил прийому до Чернівецького національного

університету імені Юрія Федьковича в 2021 році (перший проректор
Василь БАЛУХ).

5.10. Про затвердження навчальних планів за освітніми рівнями «Бакалавр» та
«Магістр» на 2021-2022 н.р. (начальник навчального відділу Ярослав
ГАРАБАЖІВ).

5.11. Про встановлення лімітів стипендіатів, які зараховані на перший рік
навчання ступенів «бакалавра», «магістра» (начальник навчального відділу
Ярослав ГАРАБАЖІВ).

5.12. Про затвердження проміжного звіту за перший етап 2020-2021 по проєкту
2020.02/0061 «Новітні методи і системи багатофункціональної
Мюллер-матричної поляризаційної і флуоресцентної томографії мікро та
наноструктури мереж біологічних кристалів», що фінансується
Національним фондом досліджень України (керівник проф. Ушенко Ю. О.)
(проректор з наукової роботи Андрій САМІЛА).
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5.13. Про внесення змін до річного кошторису та плану використання
бюджетних коштів на липень-серпень 2021 р. за КПКВ 2201140, 2201160,
2201390, 2201040 (ректор Роман ПЕТРИШИН).

5.14. Про рекомендації до друку з грифом «Рекомендовано Вченою радою
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича» (учений
секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА):

– навчально-методичного посібника «Актуальні проблеми вивчення
предметів мовно-літературної освітньої галузі в початковій школі»
укладачів Романюк С. З., Котик Т. М. (задовільний рівень оригінальності
80,6 %, схожість 19,4%, вилучень 10%);

– монографії "Оптичні технології в інформаційній техніці" авторів
Мохуня І. І., Вікторовської Ю. Ю., Галушка Ю. К. (задовільний рівень
оригінальності 80,5 %, схожість 19,5%, вилучень 23%);

– монографії "Optical approaches in information technology" авторів
Мохуня І. І., Вікторовської Ю. Ю., Галушка Ю. К. (високий рівень
оригінальності 100 %, схожість 0%, вилучень 0,65%);

– навчально-методичного посібника «Робота над різножанровими творами
у класі фортепіано» автора доц. Бойчук І. І. (високий рівень
оригінальності 96,87 %, схожість 3,13 %, вилучень 3,58%).

– навчального посібника "HR-технології" укладачів доц. Водянки Л. Д.,
доц. Кобелі З. І. (рівень оригінальності 86 %, схожість 14 %, вилучень
30,7%).

СЛУХАЛИ:
1. Про організацію освітнього процесу в 2021-2022 н.р. (ректор Роман

ПЕТРИШИН).
ВИСТУПИВ:

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Ви бачили, що я зайшов у
масці. Це приклад нам усім, як ми маємо з завтрашнього дня в корпуси. Про
масковий режим в аудиторіях розкаже Тамара Володимирівна згодом.

На засіданні ректорату погоджено, що ми починає ми заняття в очному
режимі для всіх студентів денної форми навчання. Чому так. Так хочуть
студенти, їхні батьки, до того ж всі наші сусідні ЗВО так починають освітній
процес. Якщо б ми зараз перейшли на змішану чи дистанційну форму навчання,
я боюся, що в наступному році ми можемо втрати студентів. Є й інша причина:
добре щоб першокурсиники (та й другокурсники, які майже не вчилися очно)
знали б, де знаходиться деканат, кафедра, як розміщені аудиторії, бібліотека,
тощо. Отже, ми розпочинаємо заняття в очному режимі. Декани вже знаю, що на
скільки це можливо вони намагаються розвести освітній процес продовж усього
світлового дня (умовно кажучи в дві зміни) і кожен факультет та інститут сам
вирішує кого ставити в який час на заняття. Зауважу, що відповідна інформація
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має бути одразу ж передана першому проректору.
Є велике прохання до викладачів (прошу його передати викладачам), які не

пройшли вакцинацію, але можуть її пройти, зробити це. У нас є можливість
запросити в університет бригаду лікарів, яка готова тут це робити, а також в
Чернівцях є пункти вакцинації, де можна за кілька хвилин отримати вакцину. Є
таке прохання, але немає юридичної вимоги. Прошу передати таке прохання
викладачам.

Це саме стосується студентів. Є певна специфіка щодо студентів першого
курсу, бо там є ще неповнолітні діти і батьки переважно не думали про
вакцинацію, коли діти вчилися в школі. Таких дітей ще не вакцинували, але з
ними також потрібно проводити відповідну роботу.

Державна комісія з техногенно-екологічної безпеки та надзвичайних
ситуацій Чернівецької області зробила припис поселяти в гуртожиток лише
вакцинованих студентів. Зі зрозумілих причин ми не можемо цього
дотримуватися. Кожен це розуміє. Втім, зі студентами в корпусах і в
гуртожитках потрібно проводити відповідну роботу.

Ми домовилися з деканами, що в кожному корпусі буде той, хто при вході в
корпус мірятиме температуру, в кожному корпусі є кімната, яку можна умовно
назвати "санітарна кімната", а також в кожному корпусі і гуртожитку наявні
антисептики.

У нас велика кількість студентів і викладачів і ми розуміємо, що ми не
можемо убезпечити себе від того, що хтось захворіє (і мабуть будуть такі
випадки). Якщо вони настануть ми будемо діяти відповідним чином. Не факт,
що нам не доведеться перейти на змішану форму навчання, коли частина
студентів буде вчитися очно, а частина – дистанційно. Коли зайдемо в червону
зону, то дистанційно. Як ви бачите, у продовж останніх двох тижнів ситуація
погіршується. Втім, на відміну кількох тижнів, коли було по 120 хворих, зараз є
трішки менше сотні. Але за всіма прогнозами з жовтня почнуться складні
місяці. Будемо реагувати по факту.

Якщо є в когось питання – прошу. Якщо ні, то я це озвучив для того, щоб це
було зафіксовано в протоколі і щоб члени Вченої ради донесуть цю інформацію
до своїх колективів.

ВИРІШИЛИ:
Інформацію взяти до відома.
[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
2. Про дотримання протиепідемічних норм під час освітнього процесу

(проректор з науково-педагогічної роботи з питань навчально-виховного
процесу Тамара МАРУСИК).
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ВИСТУПИЛИ:
Тамара МАРУСИК – проректор з науково-педагогічної роботи з питань

навчально-виховного процесу. Роман Іванович говорив про протиепідемічні
заходи. Я хочу трохи ширше про них розповісти. В суботу в
облдержадміністрації була нарада, де булли зібрані керівники всіх коледжів і
ЗВО, шкіл. 26 серпня 2021 року була видана постанова Головного санітарного
лікаря України про затвердження протиепідемічних заходів і таким чином,
втратила постанова від 23 квітня. Я хочу, щоб ми всі в цьому орієнтувалися.

На підстав нової постанови на кожний факультет, кожний структурний
підрозділ було надіслано алгоритм дій у разі захворювання, наявності
контактних осіб.

Що стосується носіння масок. Нам було сказано, що під час занять в масці –
лише викладач, а всі студенти сидять в аудиторії без масок. У коридорах немає
бути скупчень і студенти повинні ходити в масках. Це рішення комісії з
техногенно-екологічної безпеки та надзвичайних ситуацій Чернівецької області.

Степан МЕЛЬНИЧУК – професор кафедри компʼютерних систем та
мереж, колишній ректор. Може студенти в масці, а викладач ні?

Тамара МАРУСИК – проректор з науково-педагогічної роботи з питань
навчально-виховного процесу. Викладач в масці, студенти – без. Так було сказано
на засіданні. Коли студенти виходять на вулицю – одягають. Викладачі повинні
бути або в масках, або в щитках.

Що стосується гуртожитків. Я наведу невеличку інформацію. В нас майже
3 000 місць в гуртожитках. На сьогоднішній день – страшний ажіотаж з першим
курсом. Першого курсу заселено більше 600 студентів з більше 2 000, які
вступили. Це не мало. Ми дали алгоритм поселення, за яким потрібна була або
довідка від санітарного лікаря не раніше ніж за пʼять днів до поселення, або
вакцинація. Серед студентів довідки про вакцинацію надало на сьогодні всього
35 осіб. Це студенти лише старших курсів.

Ми домовилися, що в кожному гуртожитку можемо зробити пункт
щеплення, як робили в Мармуровій залі. Шановні колеги, декани, ми будемо про
це говорити на кафедрах, що студенти спільно зі студрадами мають скласти
списки. Доведіть своїм студентам до відома, що в гуртожитках теж будуть
пункти щеплення. Потрібно особливо працювати з першим курсом,
переконувати їх, що необхідно вакцинуватися.

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Ми не можемо нікого
примушувати. Ані професора. ані студента.

Тамара МАРУСИК – проректор з науково-педагогічної роботи з питань
навчально-виховного процесу. На сьогодні серед співробітників університету
вакциновано лише 35%. Можливо ми не всіх врахували (йдеться про тих, хто
вакцинувався за межами університету).
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Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Ми будемо виконувати
необхідні заходи. Щоб ви розуміли, що можуть приходити журналісти брати
інтервʼю, можуть шукати тих, хто без маски. Сьогодні два канали мене питали,
чому люди на посвяті стояли без масок. Зрозуміло, що це було на відкритому
просторі. Ми попереджали студентів, аде на кожного вплинути ми не можемо.
Але ми мусимо за цим слідкувати в аудиторіях і в корпусах.

Тамара Володимирівна з цих питань працює із заступниками деканів і вся
інформація доводиться до них. Прошу, щоб інформація поширювалася далі на
по факультетах та інститутах.

ВИРІШИЛИ:
Інформацію взяти до відома.
[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
3. Про розподіл ставок професорсько-викладацького складу на 2021-2022 н.р.

(ректор Роман ПЕТРИШИН).
ВИСТУПИЛИ:

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. На сьогодні дуже болюче
питання у всіх підрозділах – це питання кількості ставок. Я попробую зараз
навести інтегральні дані і пояснити ситуацію, яка є в цілому по університету,
щоб ми розуміли чому в нас відбулося скорочення кількості ставок, як
бюджетних, так і по спецкоштах.

Станом на перше вересня в університеті на 1 200 студентів менше, ніж у
минулому році. На перший курс ми набрали на сотню більше, але в магістратуру
– на третину менше, ніж у минулому році. Ми чекаємо, що частина магістрів,
які йдуть перездавати іноземну мову, може ще здадуть і їх трішки додасться.
Магістри дорогий в оплаті і вигідний контингент, бо вони короткий термін
навчаються і ці гроші не зачіпає інфляція.

Ми також набрали менше студентів на скорочену форму навчання.
Факультет педагогіки, психології і соціальної роботи набрав істотно менше
студентів ніж минулого року, за рахунок скорочення набору студентів скороченої
форми навчання.

Я хочу, щоб ви уважно почули і зрозуміли наступний параметр.
Міністерство освіти і науки України дозволило розпочати 2021 рік з кількістю
ставок за формульним розподілом, затвердженим Кабміном. Але було зазначено,
що відбудуться коригування фінансування. 20 серпня прийшов лист із
коригуванням фінансування на весь 2021 рік, тобто: січень, лютий і аж до грудня
включно. Але він прийшов 20 серпня. Ми прожили 8 місяців з тими
бюджетними ставками, які т вам розділили. На цей рік ми отримали на 8 млн.
грн. менше фінансування, ніж давав формульний розподіл. Ці 8 млн. грн.
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потрібно зекономити до кінця цього календарного року. Тобто ми повинні
зменшити фінансування кожного місяця на 2 млн. грн. Я сподіваюся, що кожен з
вас розуміє, що у звʼязку із цим треба щоб менше бюджетних ставок. Тут ніхто
не винен. Єдине, що якщо б нам дали цю інформацію про коригування в лютому
чи в березні, то мам вдалося б мʼякше пройти період заощадження за цілий рік.
Але є так як є.

Якщо по цьому є в когось питання – прошу.
Контрактні ставки. В минулому році і в цьому році ми поділили контрактні

ставки на цілий рік. Не на семестр як раніше, коли відраховували магістрів, а
потім зменшували кількість ставок, а на весь навчальний рік. Ми трохи
зменшили ставки в першому семестрі, а потім трохи збільшили в другому
відповідними розрахунки і дали ставки на цілий рік. З першого січні цього року
посадові оклади зросли на 20% (це вже коли ми розподілили ставки), а з
першого грудня цього року мінімальна зарплата зростає на 8%. Я думаю, що всі
розуміють, що зростання мінімальної зарплати тягне за собою зростання зарплат
за всією тарифною сіткою. Тому якщо в минулому році ви мали 100 студентів
контрактників і мали певну кількість ставок, то в цьому році на цю ж кількість
студентів ви матимете менше ставок через те, що зросли посадові оклади.

Ми трохи підняли плату за навчання для перехідних курсів. Але за законом
України "Про вищу освіту" таке можна робити не частіше ніж один раз на рік і
не більше ніж на відсоток інфляції. Ми підняли плату за навчання здається на
4%, а посадові оклади зросли на 20% і мінімальна зарплата зросте на 8%, а ці
ставки потрібно провести впродовж усього року. У звʼязку з цим і зменшиться і
кількість ставок по спецкоштах. Але це й так має бути всім нам зрозуміло, бо в
університеті зменшилося на 1 200 студентів у порівнянні з минулим роком. Це
майже на 10%. Тому, природно, кількість ставок повинна зменшуватися кому на
3,2, кому – на 2,2. Розрахунки робить Гарабажів Ярослав, за затвердженою
Вченою радою формулою.

Це ще не все. Виявляється, що щоб ми з вами існували, ходили на роботу,
щоб нам платили гроші потрібно платити за газ і за світло. В минулому році
середня ціна за газ була 5 000 грн. за 1 000 кубів, а зараз за 13 000 грн.
постачальники, які виграли тендер, відмовилися надавати газ. Вони хочуть
дорожче. З вересня місяця ми переходимо на постачальника останньої надії і
оголошуємо тендер. За інформацією 1000 куб газу будуть коштувати не менше
як 20 000 грн.

Аналогічно з нами вчинили Чернівці обленерго. Ми розірвали з ними
контракт, бо вони повідомили нас, що відмовляються постачати нам електрику з
01.01.2022 року. Уявіть, що не буду електрики, то тоді й котли не будуть
працювати навіть при наявності газу. На електроенергію плата також серйозно
зростає. Тобто ми мусимо витати на енергоносії більше коштів ніж у минулому
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році.
Саме цим викликано зменшення кількості ставок, які є в університеті.

Кількість ставок раз, підняття цін на енергоносії – два. Чи можна збільшити
кількість ставок? Бюджетних – ні. Ви зрозуміли чому. Держава визначає нам
кількість бюджетного фінансування. На ректораті Наталія Марʼянівна проводила
порівняльний аналіз фінансування університетів. Ми знаходимо на 18 місці по
обсягу бюджетного фінансування. Майже всі університети за виключення трьох
отримали зменшення бюджетного фінансування. Тобто ми опинилися в такій же
ситуації як і інші серйозні університети України. Ось така ситуація.

Який прогноз на майбутнє. Думаю, що часи зростання кількості студентів в
університеті вже давно минули. Найбільше студентів в університеті було в 2009
році, коли ректором був Степан Васильович. Тоді в нас було без 2-3 сотень
21 000. А зараз після приєднання БДФУ на кінець червня було 13 000 студентів.
Зараз відніміть 1 200 і буде зрозуміло скільки ми маємо студентів. Тобто
фактично кількість студентів зменшилася. Думаю, що їх буде ще менше в
наступному році. Чому? Думаю, що люди розуміють, що не конче бути
магістром щоб працювати. Та й не конче бути всім бакалавром. Освіту можна
здобувати й в коледжі. До слова, наш коледж в цьому році набрав істотно більше
студентів ніж у минулому році.

Середня заробітна плата у вищій освіті вирівнюється із середньою
заробітною платою по державі. Років 20-30 тому вона була в 2-3 рази більша ніж
середня по державі. Тобто вища освіта стає малопривабливою відносно
працевлаштування. Це песимістичне, а оптимістичне – ми класичний
університет з великою традицією, з великими досягненнями. Ми будемо
працювати і робитимемо все, щоб до нас йшли студенти. Буде менше ставок –
буде працювати менше людей. Не всі на кафедрі є викладачами одного рівня.
Потрібно проводити правильну кадрову політику і не продовжувати контракт з
тими, хто працює неналежним чином. Я продовжую те, що започаткував Степан
Васильович: асистенту контракт на рік, а доценту і професору – на два. Це дуже
погано, бо той доцент чи професор, який є успішний, буде цим не задоволений,
але як повинен чинити ректор, який не може знати, що буде через рік чи два
(яким буде набір, чи зможем ми мати відповідну кількість ставок). Тому
робиться саме так. Я хочу, щоб ви прийняли це до відома і якщо на кафедрі,
факультеті, інституті виникають питання зі ставками, в нас є Наталія Марʼянівна
Кобітович, начальник планово-фінансового відділі, є Ярослав Дмитрович
Гарабажів, начальник навчального відділу, які прийдуть до вас чи ви прийдете
сюди для того щоб пояснити деталі розрахунку. Якщо є питання – прошу.

Степан МЕЛЬНИЧУК – професор кафедри компʼютерних систем та
мереж, колишній ректор. У бюджетному фінансуванні враховується ріст
комунальних послуг?
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Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Степане Васильовичу.
бюджетне фінансування зачіпає лише студентів бюджетників. Це 46%. Держава
компенсує витрати на студентів бюджетників, а на контрактників – ні. В цілому
бюджетні кошти в нас зросли, але не так як давав формульний розподіл,
затверджений минулого року Кабміном. Якщо б був формульний розподіл
запропонований командою Новосад, за розрахунками головного бухгалтера, в
нас би було дуже добре з бюджетним фінансуванням. Був би серйозний плюс, а
так – мінус 8 млн. грн. Ще є питання? прошу. Немає. Дякую.

ВИРІШИЛИ:
Інформацію взяти до відома.
[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
4. Про присвоєння вчених звань старшого дослідника та доцента (учений

секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА):
4.1. Про присвоєння вченого звання старшого дослідника:
– Козярському Івану Петровичу зі спеціальності 105 Прикладна фізика та

наноматеріали.
4.2. Про присвоєння вченого звання доцента:
– Кошурі Андрію Вікторовичу по кафедрі фізичної культури та основ здоров’я;
– Жук Аліні Володимирівні по кафедрі екології та біомоніторингу.

ВИСТУПИЛИ:
Наталія ЯКУБОВСЬКА – учений секретар. На присвоєння вченого звання

старшого дослідника зі спеціальності 105 Прикладна фізика та наноматеріали
подається Козярський Іван Петрович, на звання доцента претендують 2
здобувачів: Кошура Андрій Вікторович по кафедрі фізичної культури та основ
здоров’я та Жук Аліна Володимирівна по кафедрі екології та біомоніторингу.

У Козярського Івана Петровича після захисту кандидатської дисертації
опубліковано 52 праці, з них 47 наукових та 5 навчально-методичного характеру,
у т.ч. після захисту 17 публікацій у виданнях, включених до наукометричних баз
"Scopus" або "Web of Science" та які мають ISSN-номер, підтверджений на
вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. Здобувач
Пройшов стажування в Сучавському університеті «Штефан чел Маре» (м.
Сучава, Румунія) з 30.09.2019р. по 24.10.2019р. в обсязі 6 кредитів ЄKTC (наказ
по Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича №
617-від від 30.09.2019р.), звіт про стажування розглянуто та затверджено на
засіданні кафедри фізики напівпровідників і наноструктур Чернівецького
національного університету імені Юрія Федьковича, протокол № 4 від 5
листопада 2019 р. Пройшов онлайн-стажування в Білостоцькому університеті
(м. Білосток, Польща) з 17.05.2021р. по 25.06.2021р. в обсязі 180 годин / 6
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кредитів ЄKTC (наказ по Чернівецькому національному університеті імені Юрія
Федьковича № 152-від від 14.05.2021р.). Отримав сертифікат Aptis (British
Council), який підтверджує достатньо високий рівень володіння англійською
мовою (рівень В2), у 2019 році. Має позитивні відгуки шести працівників
університету – фахівців, яким з відповідної спеціальності присуджено науковий
ступінь доктора наук (д.фіз.-мат.н., проф. Мельничук С. В., д.фіз.-мат.н., проф.
Маханець О.М., д.фіз.-мат.н., проф. Маслянчук О. Л., д.фіз.-мат.н., проф.
Парфенюк О. А., д.фіз.-мат.н., доц. Майструк Е. В., д.фіз.-мат.н.,
доц. Солован М. М.),

У Кошури Андрія Вікторовича після захисту кандидатської дисертації
опубліковано 17 праць, з них 5 наукових та 2 навчально-методичного характеру,
у т.ч. після захисту 9 публікацій, включених до наукометричної бази Scopus та
які мають ISSN-номер, підтверджений на вебсайті Міжнародного центру
реєстрації періодичних видань. З 12 квітня по 28 травня 2021 року пройшов
наукове онлайн-стажування в Ясському університеті імені А. І. Кузи (м. Ясси,
Румунія), в рамках програми «Інноваційні дослідження та теорія в галузі
фізичної культури» в обсязі 6 кредитів (180 годин) (наказ по університету від 06
квітня 2021 р. № 112-від). Отримав сертифікат ECL, який підтверджує достатньо
високий рівень володіння англійською мовою (рівень В2), у 2021 році.

У Жук Аліни Володимирівни після захисту кандидатської дисертації
видано 28 праць, з них 25 наукових та 3 навчально-методичного характеру, у т.ч.
після захисту 2 публікації у виданнях, включених до наукометричних баз
"Scopus" або "Web of Science" та які мають ISSN-номер, підтверджений на
вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. У 2021 році
здобувач брала участь у проєкті «Збереження біорізноманіття: знати і діяти.
Програма неформальної освіти для підлітків», який фінансувався посольством
Фінляндії в Україні (2021–2022 рр). Отримала міжнародний сертифікат
Британської Ради APTIS №2480898 від 16.06.2021, який підтверджує високий
рівень володіння іноземною мовою (рівень С).

Здобувачі виконали усі вимоги щодо отримання вченого звання старшого
дослідника та доцента (додаток 1).

Роман ПЕТРИШИН – голова ради. До складу лічильної комісії
пропонується обрати:

1. Білокрилу Ольгу Яковлівну – завідувачку навчально-методичного
кабінету директор Відокремленого структурного підрозділу «Фаховий коледж
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича.

2. Меленко Сергія Гавриловича – завідувача кафедри європейського права
та порівняльного правознавства.

3. Мосейчук Юрія Юрійовича – завідувача кафедри фізичної культури та
основ здоров’я.
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Хто за такий склад комісії? [Рішення прийнято одноголосно]. Оголошується
перерва для проведення голосування.

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу представника лічильної
комісії оголосити результати голосування.

Сергія МЕЛЕНКО – завідувач кафедри європейського права та
порівняльного правознавства, голова лічильної комісії. У голосуванні за
присвоєння вченого звання доцента та старшого дослідника взяли участь 58
члена ради. Голоси за Козярського Івана Петровича розподілилися таким чином:
«за» – 56, «проти» – 2, «недійсних бюлетенів» – 0.

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол
лічильної комісії. Хто «за»? [Рішення прийнято одноголосно].

Сергія МЕЛЕНКО – завідувач кафедри європейського права та
порівняльного правознавства, голова лічильної комісії. Голоси за Кошуру Андрія
Вікторовича розподілилися таким чином: «за» – 56, «проти» – 1, «недійсних
бюлетенів» – 1.

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол
лічильної комісії. Хто «за»? [Рішення прийнято одноголосно].

Сергія МЕЛЕНКО – завідувач кафедри європейського права та
порівняльного правознавства, голова лічильної комісії. Голоси за Жук Аліну
Володимирівну розподілилися таким чином: «за» – 57, «проти» – 1, «недійсних
бюлетенів» – 0.

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол
лічильної комісії. Хто «за»? [Рішення прийнято одноголосно].

ВИРІШИЛИ:
1. Присвоїти вчене звання старшого дослідника:
– Козярському Івану Петровичу зі спеціальності 105 Прикладна фізика та

наноматеріали.
[«за» – 56, «проти» – 2, «недійсних бюлетенів» – 0].

2. Присвоїти вчене звання доцента:
– Кошурі Андрію Вікторовичу по кафедрі фізичної культури та основ

здоров’я.
[«за» – 56, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 1].

– Жук Аліні Володимирівні по кафедрі екології та біомоніторингу.
[«за» – 57, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 0].

5. Різне.

СЛУХАЛИ:
5.1. Щодо відзначення професора кафедри компʼютерних систем та мереж

Мельничука Степана Васильовича державною нагородою – орденом «За
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заслуги» II ступеня (ректор Роман ПЕТРИШИН).
ВИСТУПИЛИ:

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. У продовж 14 років ректором
університету працював Степан Васильович Мельничук. В цьому році минає 10
років як університет включений до списку об'єктів світової спадщини
ЮНЕСКО. Особистий вклад в це Степана Васильовича був надзвичайно
великий.

Я вважаю, що було б правильно, враховуючи заслуги нашого ректора за час
роботи в університеті і беручи до уваги те, що він доклав багато зусиль до того,
аби Резиденція потрапила до списку ЮНЕСКО, підтримати пропозицію про
звернення до Міністерства з проханням про відзначення Степана Васильовича
орденом «За заслуги» II ступеня. Якщо є потреба про нього щось сказати, то
готовий я і будь-хто з присутніх, хто з ним працював. Не потрібно. Немає
заперечень. Тож, ми включаємо прізвище Мельничука Степана Васильовича у
бюлетені таємного голосування.

[Після перерви на голосування].
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу представника лічильної

комісії оголосити результати голосування.
Сергія МЕЛЕНКО – завідувач кафедри європейського права та

порівняльного правознавства, голова лічильної комісії. Голоси за Мельничука
Степана Васильовича розподілилися таким чином: «за» – 58, «проти» – 0,
«недійсних бюлетенів» – 0.

Роман ПЕТРИШИН – голова ради. Прошу затвердити протокол лічильної
комісії. Хто «за»? [Рішення прийнято одноголосно].

ВИРІШИЛИ:
Клопотати про відзначення д.фіз.-мат.н., професора, професора кафедри

компʼютерних систем та мереж інституту фізико-технічних та компʼютерних
наук Мельничука Степана Васильовича державною нагородою – орденом «За
заслуги» II ступеня.

[«за» – 58, «проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 0].

СЛУХАЛИ:
5.2. Про перепідпорядкування відділу з інформаційної діяльності та комунікацій

(ректор Роман ПЕТРИШИН).
ВИСТУПИЛИ:

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Шановні колеги! В нас у ГІТЦ є
відділ інформаційної діяльності. Там ми більше року не мали завідувача
відділом. Виконував його обовʼязки на пів ставки наш працівник, а зараз на цю
посаду зарахований Віталій Кіндзерський.

Я би просив, щоб ви дали згоду забрати цей відділ з ГІТЦ і підпорядкувати
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безпосередньо ректору. Перед цим відділом буде стояти задача робити серйозну
рекламну кампанію по вступу до університету, а також просування іміджу
університету.

ВИРІШИЛИ:
1. Вивести відділу з інформаційної діяльності та комунікацій з

підпорядкування головного інформаційно-телекомунікаційного центру.
[Рішення прийнято одноголосно].
2. Підпорядкувати відділу з інформаційної діяльності та комунікацій

ректору університету.
[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.3. Про відзначення співробітників університету з нагоди Дня працівників

освіти (проректор з науково-педагогічної роботи з питань
навчально-виховного процесу Тамара МАРУСИК).

ВИСТУПИЛИ:
Тамара МАРУСИК – проректор з науково-педагогічної роботи з питань

навчально-виховного процесу. Шановні колеги. Факультети подали рапорти на
відзначення наших працівників університету з нагоди Дня працівників освіти.
Відповідно до рішення нагородної комісії ми маємо проголосувати на Вченій
раді за тих, хто претендує на відомчі нагороди, відкритим голосуванням.

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прохання підтримати рішення
нагородної комісії.

ВИРІШИЛИ:
Клопотати перед Міністерством освіти і науки України про нагородження

відомчими заохочувальними відзнаками Міністерства освіти і науки України
співробітників університету, які зробили вагомий внесок у розвиток сфери
освіти і науки, за ініціативу та наполегливість, сумлінне виконання службових
обовʼязків та професійні досягнення, повʼязані з реалізацією державної
політики у сфері освіти і науки, з нагоди Дня працівників освіти:

Нагрудним Знаком МОН України "Відмінник освіти"
1. Бесагу Романа Миколайовича, доцента кафедри оптики і

видавничо-поліграфічної справи факультету фізико-технічних та
компʼютерних наук.

Грамотою Міністерства освіти і науки України
1. Процьків Наталію Миколаївну, доцента кафедри приватного права

юридичного факультету.
Подякою Міністерства освіти і науки України

1. Васкана Івана Георгійовича, доцента кафедри фізичної культури та основ
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здоровʼя факультету фізичної культури та здоровʼя людини;
2. Мафтин Ларису Василівну, доцента кафедри педагогіки та методики

початкової освіти факультету педагогіки, психології та соціальної
роботи;

3. Худу Лідію Вікторівну, доцента кафедри біохімії та біотехнології
інституту біології, хімії та біоресурсів.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.4. Про затвердження рішень комісії Вченої ради з навчально-методичної

роботи (голова комісії з навчально-методичної роботи декан факультету
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК).

5.4.1. Про внесення змін до освітньо-професійної програми «Біологія»
(спеціальності 091 – Біологія, галузі знань 09 – Біологія) для здобувачів
першого (бакалаврського) рівня вищої освіти інституту біології, хімії та
біоресурсів

ВИСТУПИЛА:
Ольга МАРТИНЮК – голова комісії з навчально-методичної роботи декан

факультету математики та інформатики.

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-професійної програми «Біологія» (спеціальності

091 – Біологія, галузі знань 09 – Біологія) для здобувачів першого
(бакалаврського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із
врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій
НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.4.2. Про внесення змін до освітньо-професійної програми «Біотехнології та

біоінженерія» (спеціальності 162 – Біотехнології та біоінженерія, галузі
знань 16 – Хімічна та біоінженерія) для здобувачів першого (бакалаврського)
рівня вищої освіти інституту біології, хімії та біоресурсів (голова комісії з
навчально-методичної роботи декан факультету математики та інформатики
Ольга МАРТИНЮК).

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-професійної програми «Біотехнології та

біоінженерія» (спеціальності 162 – Біотехнології та біоінженерія, галузі знань
16 – Хімічна та біоінженерія) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня
вищої освіти та затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій
проєктної групи програми та рекомендацій НМК.
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[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.4.3. Про внесення змін до освітньо-професійної програми «Хімія»

(спеціальності 102 – Хімія, галузі знань 10 – Природничі науки) для
здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти інституту біології,
хімії та біоресурсів (голова комісії з навчально-методичної роботи декан
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК).

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-професійної програми «Хімія» (спеціальності

102 – Хімія, галузі знань 10 – Природничі науки) для здобувачів другого
(магістерського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із
врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій
НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.4.4. Про внесення змін до освітньо-професійної програми «Середня освіта

(Хімія)» (спеціальності 014 – Середня освіта, предметної спеціальності
014.06 – Середня освіта (Хімія), галузі знань 01 – Освіта/Педагогіка) для
здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти інституту біології,
хімії та біоресурсів (голова комісії з навчально-методичної роботи декан
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК).

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-професійної програми «Середня освіта (Хімія)»

(спеціальності 014 – Середня освіта, предметної спеціальності 014.06 – Середня
освіта (Хімія), галузі знань 01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачів другого
(магістерського) рівня вищої освіти у зв’язку із введенням в дію професійного
стандарту за професією «Вчитель закладу загальної середньої освіти» та
затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи
програми та рекомендацій НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.5.5. Про внесення змін до освітньо-професійної програми «Фізична культура і

спорт» (спеціальності 017 – Фізична культура і спорт, галузі знань 01 –
Освіта/Педагогіка) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої
освіти факультету фізичної культури та здоров’я людини (голова комісії з
навчально-методичної роботи декан факультету математики та інформатики
Ольга МАРТИНЮК).
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ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-професійної програми «Фізична культура і

спорт» (спеціальності 017 – Фізична культура і спорт, галузі знань 01 –
Освіта/Педагогіка) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти та
затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи
програми та рекомендацій НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.4.6. Про внесення змін до освітньо-професійної програми «Будівництво та

цивільна інженерія» (спеціальність 192 – Будівництво та цивільна
інженерія, галузь знань – 19 Архітектура та будівництво) для здобувачів
другого (магістерського) рівня вищої освіти факультету архітектури,
будівництва та декоративно-прикладного мистецтва (голова комісії з
навчально-методичної роботи декан факультету математики та інформатики
Ольга МАРТИНЮК).

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-професійної програми «Будівництво та цивільна

інженерія» (спеціальність 192 – Будівництво та цивільна інженерія, галузь
знань – 19 Архітектура та будівництво) для здобувачів другого (магістерського)
рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із врахуванням поданих
пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.4.7. Про внесення змін до освітньо-професійної програми «Богослов’я»

(спеціальність 041 – Богослов’я, галузь знань – 04 Богослов’я) для
здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти філологічного
факультету (голова комісії з навчально-методичної роботи декан факультету
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК).

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-професійної програми «Богослов’я»

(спеціальність 041 – Богослов’я, галузь знань – 04 Богослов’я) для здобувачів
другого (магістерського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із
врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій
НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
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5.4.8. Про зміну гаранта та складу проєктної групи освітньо-професійної
програми «Менеджмент туристичної індустрії» (спеціальність 073
Менеджмент, галузь знань – 07 Управління та адміністрування) для
здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти географічного
факультету (голова комісії з навчально-методичної роботи декан факультету
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК).

ВИРІШИЛИ:
1) змінити гаранта освітньо-професійної програми «Менеджмент туристичної
індустрії» (спеціальність 073 Менеджмент, галузь знань – 07 Управління та
адміністрування) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти
на кандидата економічних наук, доцента кафедри економічної географії та
екологічного менеджменту Підгірну Валентину Никифорівну;

[Рішення прийнято одноголосно].
2) внести зміни до складу проєктної групи вказаної освітньо-професійної
програми, а саме – ввести до складу проєктної групи кандидата географічних
наук, директора туристичної фірми «Ніколас-тур» Депутата Миколу
Миколайовича (за згодою).

[Рішення прийнято одноголосно].
СЛУХАЛИ:
5.4.9. Про внесення змін до освітньо-наукової програми «Освітні, педагогічні

науки» (спеціальності 011 – Науки про освіту, галузі знань 01 –
Освіта/Педагогіка) для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня
вищої освіти факультету педагогіки, психології та соціальної роботи
(голова комісії з навчально-методичної роботи декан факультету
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК).

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-наукової програми «Освітні, педагогічні науки»

(спеціальності 011 – Науки про освіту, галузі знань 01 – Освіта/Педагогіка) для
здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня вищої освіти та затвердити в
новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми та
рекомендацій НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.4.10. Про внесення змін до освітньо-наукової програми «Теорія та методика

професійної освіти» (спеціальності 015 – Професійна освіта, галузі знань
01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня
вищої освіти факультету педагогіки, психології та соціальної роботи
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(голова комісії з навчально-методичної роботи декан факультету
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК).

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-наукової програми «Теорія та методика

професійної освіти» (спеціальності 015 – Професійна освіта, галузі знань 01 –
Освіта/Педагогіка) для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня вищої
освіти та затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій
проєктної групи програми та рекомендацій НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.4.11. Про внесення змін до освітньо-наукової програми «Математика»

(спеціальності 111 – Математика, галузі знань 11 – Математика та
статистика) для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня вищої
освіти факультету математики та інформатики (голова комісії з
навчально-методичної роботи декан факультету математики та інформатики
Ольга МАРТИНЮК).

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-наукової програми «Математика» (спеціальності

111 – Математика, галузі знань 11 – Математика та статистика) для здобувачів
третього (освітньо-наукового) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції
із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій
НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.4.12. Про внесення змін до освітньо-наукової програми «Прикладна

математика» (спеціальності 113 – Прикладна математика, галузі знань 11 –
Математика та статистика) для здобувачів третього (освітньо-наукового)
рівня вищої освіти факультету математики та інформатики (голова комісії з
навчально-методичної роботи декан факультету математики та інформатики
Ольга МАРТИНЮК).

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-наукової програми «Прикладна математика»

(спеціальності 113 – Прикладна математика, галузі знань 11 – Математика та
статистика) для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня вищої освіти та
затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи
програми та рекомендацій НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].



21

СЛУХАЛИ:
5.4.13. Про внесення змін до освітньо-наукової програми «Фізика та

астрономія» (спеціальності 104 – Фізика та астрономія, галузі знань 10 –
Природничі науки) для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня
вищої освіти інституту фізико-технічних та комп’ютерних наук (голова
комісії з навчально-методичної роботи декан факультету математики та
інформатики Ольга МАРТИНЮК).

ВИСТУПИВ:
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Шановні колеги, доволі недавно

був час, коли при акредитованій спеціальності можна було визначати будь-яку
програму і робити на неї набір (відповідно поділивши ліцензію). Зараз треба
акредитувати кожну програму. Ця процедура – дороговартісна. Через дуже
серйозні вимоги нам не все вдається зробити. В нас є умовні акредитацію, коли
через рік необхідно проходити повторну акредитацію і знову платити за неї 63
тис. грн. Ми мусимо над цим працювати. Завдання першого проректора і
науково-методичної ради – зробити аудит кількості програм. Чи варто мати
програми з 3 і 4 магістрами, чи краще зробити одну. Це є серйозна робота, яке
потрібно вести. Студентів зменшується. Збільшення студентів на програми
точно не буде.

Василю Олексійовичу, скільки ми маємо акредитувати програм у цьому
році?

Василь БАЛУХ – перший проректор. 61 програму. Магістерські,
бакалаврські та PhD. За весь навчальний рік. В цьому семестрі 23 магістерські
програми.

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Помножте 61 програму на 63
тисячі і маєте 3 833 000 грн., які потрібно заплатити лише за акредитацію
програм. Це ми платимо державній установі.

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до освітньо-наукової програми «Фізика та астрономія»

(спеціальності 104 – Фізика та астрономія, галузі знань 10 – Природничі науки)
для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня вищої освіти та затвердити в
новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми (за
результатами рішення ГЕР) та рекомендацій НМК.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.5. Про затвердження структурних підрозділів для проведення попередньої

експертизи дисертаційних робіт для здобуття наукового ступеня доктора
філософії (ректор Роман ПЕТРИШИН).
5.5.1. Про затвердження структурного підрозділу для проведення попередньої
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експертизи дисертаційної роботи аспіранта кафедри педагогіки та методики
початкової освіти Іващука Антона Сергійовича на тему «Становлення та
розвиток методики навчання французької мови у Галичині (друга половина
ХІХ – перша половина ХХ ст.)» (науковий керівник: доктор педагогічних
наук, професор Лабінська Богдана Ігорівна) для здобуття наукового ступеня
доктора філософії з галузі знань 01 «Освіта/Педагогіка» за спеціальністю
011 «Освітні, педагогічні науки», ОНП «Освітні, педагогічні науки»;

5.5.2. Про затвердження структурного підрозділу для проведення попередньої
експертизи дисертаційної роботи аспіранта кафедри педагогіки та методики
початкової освіти Бражанюка Андрія Олександровича на тему
«Формування професійної культури майбутніх фізичних терапевтів та
ерготерапевтів у процесі фахової підготовки» (науковий керівник: доктор
педагогічних наук, професор Федірчик Тетяна Дмитрівна) для здобуття
наукового ступеня доктора філософії з галузі знань 01 «Освіта/Педагогіка»
за спеціальністю 015 «Професійна освіта», ОНП «Теорія і методика
професійної освіти»;

5.5.3. Про затвердження структурного підрозділу для проведення попередньої
експертизи дисертаційної роботи аспірантки кафедри педагогіки та
методики початкової освіти Дідух Віталії Віталіївни на тему «Формування
готовності майбутніх учителів початкових класів до взаємодії з учасниками
освітнього процесу на засадах педагогіки партнерства» (науковий керівник:
доктор педагогічних наук, професор Федірчик Тетяна Дмитрівна) для
здобуття наукового ступеня доктора філософії з галузі знань 01
«Освіта/Педагогіка» за спеціальністю 015 «Професійна освіта», ОНП
«Теорія і методика професійної освіти».

ВИРІШИЛИ:
1. Затвердити кафедру педагогіки та методики початкової освіти для

проведення попередньої експертизи дисертацій та надання висновку про
наукову новизну, теоретичне і практичне значення результатів дисертації
аспіранта кафедри педагогіки та методики початкової освіти Іващука
Антона Сергійовича на тему «Становлення та розвиток методики навчання
французької мови у Галичині (друга половина ХІХ – перша половина ХХ
ст.)» для здобуття наукового ступеня доктора філософії з галузі знань 01
«Освіта/Педагогіка» за спеціальністю 011 «Освітні, педагогічні науки»,
ОНП «Освітні, педагогічні науки»;
[Рішення прийнято одноголосно].

2. Затвердити кафедру педагогіки та методики початкової освіти для
проведення попередньої експертизи дисертаційної роботи аспіранта
кафедри педагогіки та методики початкової освіти Бражанюка Андрія
Олександровича на тему «Формування професійної культури майбутніх
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фізичних терапевтів та ерготерапевтів у процесі фахової підготовки» для
здобуття наукового ступеня доктора філософії з галузі знань 01
«Освіта/Педагогіка» за спеціальністю 015 «Професійна освіта», ОНП
«Теорія і методика професійної освіти»;
[Рішення прийнято одноголосно].

3. Затвердити кафедру педагогіки та методики початкової освіти для
проведення попередньої експертизи дисертацій та надання висновку про
наукову новизну, теоретичне і практичне значення результатів дисертації
аспірантки кафедри педагогіки та методики початкової освіти Дідух Віталії
Віталіївни на тему «Формування готовності майбутніх учителів початкових
класів до взаємодії з учасниками освітнього процесу на засадах педагогіки
партнерства» для здобуття наукового ступеня доктора філософії з галузі
знань 01 «Освіта/Педагогіка» за спеціальністю 015 «Професійна освіта»,
ОНП «Теорія і методика професійної освіти».
[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.6. Про зарахування до докторантури терміном до 2-х років з 15.09.2021 р. по

14.09.2023 р. на денну форму навчання за державним замовленням (ректор
Роман ПЕТРИШИН):

5.6.1. Балуха Олексія Васильовича – к.і.н., доцента, доцента кафедри історії
України Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича
за спеціальністю 032 Історія та археологія (науковий консультант – д.і.н.,
проф. Ботушанський В.М.).

5.6.2. Нікоряк Наталії Валеріївни – к.філол.н., доцента, доцента кафедри
зарубіжної літератури та теорії літератури Чернівецького національного
університету імені Юрія Федьковича за спеціальністю 035 Філологія
(науковий консультант – д.філол.н., проф.Червінська О.В.).

5.6.3. Нечаєвої-Юрійчук Наталії Вікторівни – к.і.н., доцента кафедри
політології та державного управління Чернівецького національного
університету імені Юрія Федьковича за спеціальністю 052 Політологія
(науковий консультант – д.політ.н., проф. Круглашов А.М.).

5.6.4. Жук Аліни Володимирівни – к.біол.н., асистента кафедри екології та
біомоніторингу Чернівецького національного університету імені Юрія
Федьковича за спеціальністю 101 Екологія (науковий консультант –
д.біол.н., проф. Федоряк М.М.).

ВИСТУПИВ:
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Нагадаю, що згідно чинного

законодавства прийом у докторантура відбувається на два роки, а в аспірантуру
на чотири. Вважається, що в докторантурі робота має завершуватися.
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ВИРІШИЛИ:
Зарахувати до докторантури терміном до 2-х років з 15.09.2021 р. по

14.09.2023 р. на денну форму навчання за державним замовленням:
1) Балуха Олексія Васильовича – к.і.н., доцента, доцента кафедри історії

України Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича
за спеціальністю 032 Історія та археологія (науковий консультант – д.і.н.,
проф. Ботушанський В.М.).

2) Нікоряк Наталію Валеріївну – к.філол.н., доцента, доцента кафедри
зарубіжної літератури та теорії літератури Чернівецького національного
університету імені Юрія Федьковича за спеціальністю 035 Філологія
(науковий консультант – д.філол.н., проф. Червінська О.В.).

3) Нечаєву-Юрійчук Наталію Вікторівну – к.і.н., доцента кафедри політології
та державного управління Чернівецького національного університету імені
Юрія Федьковича за спеціальністю 052 Політологія (науковий
консультант – д.політ.н., проф. Круглашов А.М.).

4) Жук Аліну Володимирівну – к.біол.н., асистента кафедри екології та
біомоніторингу Чернівецького національного університету імені Юрія
Федьковича за спеціальністю 101 Екологія (науковий консультант –
д.біол.н., проф. Федоряк М.М.).
[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.7. Про надання дозволу д.політ.н., професору, завідувачу кафедри політології

та державного управління Круглашову Анатолію Миколайовичу на
здійснення наукового керівництва здобувачів вищої освіти ступеня доктора
філософії та доктора наук понад 5 осіб, у зв’язку з академічною відпусткою
аспірантки Подкидешової Ю.С. та докторанта Швидюка С.М. (перший
проректор Василь БАЛУХ).

ВИРІШИЛИ:
У зв’язку з академічною відпусткою аспірантки Подкидешової Ю.С. та

докторанта Швидюка С.М., надати дозвіл д.політ.н., професору, завідувачу
кафедри політології та державного управління Круглашову Анатолію
Миколайовичу на здійснення наукового керівництва здобувачів вищої освіти
ступеня доктора філософії та доктора наук понад 5 осіб.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.8. Про видачу диплома доктора філософії (перший проректор Василь БАЛУХ):

3.8.1. ДР № 001799 Гафу Тетяні Георгіївні, спеціальність 035 Філологія,
освітньо-наукова програма Філологія.
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3.8.2. ДР № 001800 Кравцовій Оксані Анатоліївні, спеціальність 035
Філологія, освітньо-наукова програма Філологія.

3.8.3.ДР № 002059 Крушніцькій Оксані Володимирівні, спеціальність 081
Право, освітньо-наукова програма Право.

3.8.4. ДР № 002079 Іщенко Ользі Олегівні, спеціальність 091 Біологія,
освітньо-наукова програма Біологія.

ВИРІШИЛИ:
Видати дипломи доктора філософії:

1) ДР № 001799 Гафу Тетяні Георгіївні, спеціальність 035 Філологія,
освітньо-наукова програма Філологія.

2) ДР № 001800 Кравцовій Оксані Анатоліївні, спеціальність 035 Філологія,
освітньо-наукова програма Філологія.

3) ДР № 002059 Крушніцькій Оксані Володимирівні, спеціальність 081 Право,
освітньо-наукова програма Право.

4) ДР № 002079 Іщенко Ользі Олегівні, спеціальність 091 Біологія,
освітньо-наукова програма Біологія.
[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.9. Про внесення змін до Правил прийому до Чернівецького національного

університету імені Юрія Федьковича в 2021 році (перший проректор
Василь БАЛУХ).

ВИСТУПИЛИ:
Василь БАЛУХ – перший проректор. Відповідно до листа Міністерства

освіти і науки України № 1/9-387 від 30.07.2021 вступники, які успішно склали
Єдиний вступний іспит з іноземної мови (в тому числі під час спеціально
організованої сесії, яка пройде 11 вересня), при вступі на навчання для здобуття
ступеня магістра за спеціальностями, яким надається особлива підтримка,
можуть претендувати на місця державного замовлення, які будуть додатково
надані закладам вищої освіти на початку вересня. Додатковий набір повинен
бути завершений до 1 жовтня 2021 року. У зв’язку з цим до Правил прийому до
університету в 2021 році потрібно внести такі зміни щодо термінів проведення
додаткових наборів до університету:

Етапи вступної кампанії
Терміни для
додаткового

набору у вересні

Терміни для
додаткового

набору у жовтні
Прийом заяв і документів,
проведення вступних іспитів 16-27 вересня 1-9 жовтня
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Оприлюднення рейтингових списків 27 вересня 9 жовтня
Виконання вимог для зарахування до 28 вересня до 11 жовтня
Зарахування на навчання за
державним замовленням 29 вересня -

Зарахування на навчання за
контрактом 30 вересня 12 жовтня

Початок навчання 1 жовтня 13 жовтня
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Вперше дають можливість тому,

хто не здав перший раз іноземну мову, перездати її за власний рахунок і йти на
державне замовлення на спеціальності, які мають підтримку держави.

В держави лишилося багато державних місць магістрів. Ми віддали 150
бюджетних місць в Міністерство. Аналогічна ситуація по всіх ЗВО.

Василь БАЛУХ – перший проректор. По України ЄВІ не здало 30%.
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Аби не вертати гроші

міністерству фінансів, пробують ці місця заповнити. Дається час до кінця
місяця. Ми написали листа, перерахували ті спеціальності, на які б ми просили
бюджетні місця. Побачимо, скільки студентів витримають вступну кампанію з
іноземних мов, скільки нам дадуть бюджетних місць, а тоді зробимо
зарахування.

Додаткових ставок за бюджетні місця ніхто не отримає, бо ми не маємо
більше бюджетних грошей. Ми вже зʼїли всі бюджетні гроші, навіть маємо
економити по 2 млн. грн. кожного місяця, аби їх компенсувати.

ВИРІШИЛИ:
Затвердити зміни до Правил прийому до Чернівецького національного

університету імені Юрія Федьковича в 2021 році (додаток 12).
[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.10. Про затвердження навчальних планів за освітніми рівнями «Бакалавр» та

«Магістр» на 2021-2022 н.р. (начальник навчального відділу Ярослав
ГАРАБАЖІВ).

ВИСТУПИЛИ:
Ярослав ГАРАБАЖІВ – начальник навчального відділу. Прошу затвердити

навчальні плани за освітніми рівнями «Бакалавр» та «Магістр» на 2021-2022 н.р,
які були подані e навчальний відділ.

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Закон України «Про вищу
освіту» визначає, що вчена рада затверджує навчальні плани. Тому ми і
затверджуємо більше сотні бакалаврський і майже стільки ж магістерських
навчальних планів.

ВИРІШИЛИ:
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Затвердити навчальні плани на 2021-2022 н.р. для освітніх рівнів
«Бакалавр» та «Магістр» усіх спеціальностей.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.11. Про встановлення лімітів стипендіатів, які зараховані на перший рік

навчання ступенів «бакалавра», «магістра» (начальник навчального відділу
Ярослав ГАРАБАЖІВ).

ВИСТУПИЛИ:
Ярослав ГАРАБАЖІВ – начальник навчального відділу. Відповідно до

Правил призначення і виплати стипендії нам для вступників 1 і 5 курсів
необхідно встановити ліміт стипендіатів, яким буде призначено стипендію від їх
рейтингових списків. Пропонується встановити 45% для студентів
Чернівецького національного університету.

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Тобто ті максимальні відсотки,
які в нас були в попередньому семестрі і для наших майбутніх студентів
бюджетників.

ВИРІШИЛИ:
Відповідно до Правил призначення та виплати стипендій у Чернівецькому

національному університеті імені Юрія Федьковича встановити ліміт
стипендіатів першого року навчання за освітніми ступенями бакалавра чи
магістра, яким до першого семестрового контролю буде призначатися
академічна стипендія на підставі конкурсного балу за результатами вступу, у
розмірі 45% від фактичної кількості студентів денної форми, зарахованих у 2021
році за державним замовленням на певний курс, спеціальність, інститут/
факультет.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.12. Про затвердження проміжного звіту за перший етап 2020-2021 по проєкту

2020.02/0061 «Новітні методи і системи багатофункціональної
Мюллер-матричної поляризаційної і флуоресцентної томографії мікро та
наноструктури мереж біологічних кристалів», що фінансується
Національним фондом досліджень України (керівник проф. Ушенко Ю. О.)
(проректор з наукової роботи Андрій САМІЛА).

ВИСТУПИВ:
Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Доброго дня, шановні

колеги. Я прошу Вчену раду затвердити звіт керівника наукового проєкту, який
виконується в рамках фінансування Національного фонду досліджень України.
Це звіт за перший етап 2021 року. Звіт детально розглядався на засідання вченої
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ради інституту фізико-технічних та компʼютерних наук. По першому етапу
проєкту можна відзначити наявність значного перевиконання кількості патентів,
статей та монографій у провідних міжнародних виданнях.

ВИРІШИЛИ:
Затвердити проміжний звіт за перший етап 2020-2021 по проєкту

2020.02/0061 «Новітні методи і системи багатофункціональної
Мюллер-матричної поляризаційної і флуоресцентної томографії мікро та
наноструктури мереж біологічних кристалів», що фінансується Національним
фондом досліджень України.

[Рішення прийнято одноголосно].

СЛУХАЛИ:
5.13. Про внесення змін до річного кошторису та плану використання

бюджетних коштів на липень-серпень 2021 р. за КПКВ 2201140, 2201160,
2201390, 2201040 (ректор Роман ПЕТРИШИН).

ВИРІШИЛИ:
Внести зміни до річного кошторису та плану використання бюджетних

коштів на липень-серпень 2021 р. за КПКВ 2201140, 2201160, 2201390, 2201040.

СЛУХАЛИ:
5.14. Про рекомендації до друку з грифом «Рекомендовано Вченою радою

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича» (учений
секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА):

– навчально-методичного посібника «Актуальні проблеми вивчення
предметів мовно-літературної освітньої галузі в початковій школі»
укладачів Романюк С. З., Котик Т. М. (задовільний рівень оригінальності
80,6 %, схожість 19,4%, вилучень 10%);

– монографії "Оптичні технології в інформаційній техніці" авторів
Мохуня І. І., Вікторовської Ю. Ю., Галушка Ю. К. (задовільний рівень
оригінальності 80,5 %, схожість 19,5%, вилучень 23%);

– монографії "Optical approaches in information technology" авторів
Мохуня І. І., Вікторовської Ю. Ю., Галушка Ю. К. (високий рівень
оригінальності 100 %, схожість 0%, вилучень 0,65%);

– навчально-методичного посібника «Робота над різножанровими творами
у класі фортепіано» автора доц. Бойчук І. І. (високий рівень
оригінальності 96,87 %, схожість 3,13 %, вилучень 3,58%);

– навчального посібника "HR-технології" укладачів доц. Водянки Л. Д.,
доц. Кобелі З. І. (рівень оригінальності 86 %, схожість 14 %, вилучень
30,7%).



29

ВИРІШИЛИ:
Рекомендувати до друку з грифом «Рекомендовано Вченою радою

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича»:
– навчально-методичний посібник «Актуальні проблеми вивчення

предметів мовно-літературної освітньої галузі в початковій школі»
укладачів Романюк С. З., Котик Т. М.;

– монографія "Оптичні технології в інформаційній техніці" авторів
Мохуня І. І., Вікторовської Ю. Ю., Галушка Ю. К.;

– монографія "Optical approaches in information technology" авторів
Мохуня І. І., Вікторовської Ю. Ю., Галушка Ю. К.;

– навчально-методичний посібник «Робота над різножанровими творами у
класі фортепіано» автора доц. Бойчук І. І.;

– навчальний посібник "HR-технології" укладачів доц. Водянки Л. Д., доц.
Кобелі З. І.

Голова Вченої ради Роман ПЕТРИШИН

Учений секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА


